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R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XXXIX/2013 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  27 grudnia 2013 r. 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy 

3. Jerzy Jażdżewski – radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

4. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

5. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XXXIX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6) Sprawozdania komisji stałych z działalności za 2013 rok. 

7) Sprawozdanie przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności Rady za 2013 rok. 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwały budżetowej na 2014 rok Gminy Zwierzyn: 
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 
4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

b) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2014-

2019: 
1) przedstawienie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2014-2019, 
2) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały w sprawie WPF Gminy Zwierzyn 

na lata 2014-2019, 
3) dyskusja na projektem uchwały, 
4) głosowanie nad projektem uchwały, 

c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014r., 

d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r. 

e) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2014r., 

f) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014r., 

g) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn na 2014r., 

h) wspólnej realizacji zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 1402F oraz drogi 

gminnej na odcinku Płomykowo-Górki  Noteckie, 

i) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

j) zaopiniowania projektu aglomeracji Stare Kurowo, 

k) zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole 

Placówek Oświatowych w Zwierzynie oraz ustalenia stawek czynszu najmu, 
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l) zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole 

Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich oraz ustalenia stawek czynszu 

najmu, 

m) uczestnictwa Gminy Zwierzyn w działaniach Stowarzyszenia „LGD Działaj z 

Nami” w okresie programowania 2014-2020, 

n) diet za udział w pracach Rady Gminy Zwierzyn i jej organów, 

o) zmiany uchwały budżetowej na 2013r., 

p) określenia wysokości niektórych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Zwierzyn. 

9) Interpelacje i zapytania radnych. 

10) Interpelacje i zapytania sołtysów 

11) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

12) Wolne wnioski i informacje. 

13) Zamknięcie XXXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XXXIX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
30 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca RG powitała radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że do 

przesłanego radnym porządku obrad wprowadza się autopoprawkę poprzez dodanie w 

punkcie 8 litery p – określenia wysokości niektórych stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Zwierzyn. Następnie przewodnicząca zapytała czy ze strony 

radnych jest wniosek odnośnie wprowadzonej autopoprawki. Nikt nie zgłosił żadnego 

wniosku. Wobec czego przewodnicząca RG poddała pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad z wprowadzoną do niego autopoprawką. Za zmianą porządku obrad radni 

głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 15 radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  

Radny Wojciech Rojek zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z XXXVIII sesji Rady 

Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za 

przyjęciem wniosku radnego Wojciecha Rojek głosowało 14 radnych, wstrzymał się od głosu 

radny Mirosław Gniewczyński. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 4. 
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5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

             Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

6) Sprawozdania komisji stałych z działalności za 2013 rok. 

 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej  

złożył sprawozdanie z działalności komisji za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu). 

 

 Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska złożył 

sprawozdanie  z działalności komisji za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

złożył sprawozdanie z działalności komisji za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu). 

 

 Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego złożył 

sprawozdanie  z działalności komisji za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

 Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej złożył sprawozdanie  z działalności 

komisji za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdań 

komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn. Za przyjęciem sprawozdań radni głosowali 

jednogłośnie. „Za” głosowało 15 radnych. 

 

7) Sprawozdanie przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności Rady za 2013 

rok. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła sprawozdanie z  

działalności Rady za 2013r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 7. 

 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwały budżetowej na 2014 rok Gminy Zwierzyn: 
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
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Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na 2014r. 

Gminy Zwierzyn, jednocześnie ustosunkowując się do wprowadzonych zmian w projekcie 

zgodnie ze zgłoszonymi uwagami przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

 

2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej odczytał 

opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Zwierzyn. (opinia nr 

171/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska odczytał opinię w 

sprawie projektu uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Zwierzyn. (opinia nr 170/2013 

załączeniu do protokołu). 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych 

odczytał opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Zwierzyn. (opinia 

nr 169/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej odczytał opinię w sprawie projektu 

uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Zwierzyn. (opinia nr 172/2013 załączeniu do 

protokołu). 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Zwierzyn. (opinia nr 

173/2013 załączeniu do protokołu). 

 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 
 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odczytał uchwałę nr 564/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 21 listopada 2013r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2014 rok wraz z 

uzasadnieniem Gminy Zwierzyn (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję nad projektem uchwały 

budżetowej. 
 
Mirosław Gniewczyński stwierdził, że analizując ten budżet największe wydatki mamy na 

oświatę, opiekę społeczną i administrację. Apelował, żeby nie ograniczać wydatków kosztem 

dróg, gdyż do tej pory realizując najpilniejsze wydatki ograniczane były wydatki na drogi, a 

stan ich wiadomo jaki jest. Przykładem jest skrzyżowanie ulic Kurowska-Cmentarna w 

Górkach Noteckich wielokrotnie zgłaszane do remontu i nic nie jest zrobione. Wielokrotnie 

również była zgłaszana sprawa diet sołtysów, gdzie my jako radni trzykrotnie mieliśmy 

podwyższane diety a sołtysi nic. 
 
Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

 

5) głosowanie nad projektem uchwały, 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2014 rok Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XXXIX/192/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

b) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2014-

2019: 
1) przedstawienie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2014-2019, 

 
Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2014-2019, jednocześnie ustosunkowując się do 

wprowadzonych zmian w projekcie zgodnie ze wskazaniami przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. 

 

2) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały w sprawie WPF Gminy 

Zwierzyn na lata 2014-2019, 
 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odczytał uchwałę nr 563/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 21 listopada 2013r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2014-2019 przedstawionej wraz z projektem uchwały 

budżetowej na rok 2014 (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

3) dyskusja na projektem uchwały, 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję.   

 

4) głosowanie nad projektem uchwały, 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2014-2019 pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych, „wstrzymała się” od głosu 1 radna 

(Leokadia Leśniewska). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/193/2013. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 
 

c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

alkoholowych na 2014r., 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych 

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014r. (opinia nr 180/2013 

załączeniu do protokołu). 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014r. (opinia nr 174/2013 załączeniu do 

protokołu). 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014r. pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXXIX/194/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r. 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych 

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r. (opinia nr 181/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2014r. (opinia nr 175/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r. pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/195/2013. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

e) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2014r., 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska zauważył, że w 

planie pracy Rady w miesiącu marcu jest zapisany temat odnośnie realizacji systemu 

gospodarki odpadami i podobny temat jego komisja zapisała w swoim planie na miesiąc maj. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że to jest dobry układ, gdyż różnica dwóch 

miesięcy nie jest zła. W miesiącu marcu można dyskutować o tym co jest, a w maju już o 

nowym przetargu. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy proponował, żeby zostawić tak, jak jest, żeby komisja 

zajęła się tematem w maju, gdyż problem jest duży. Jest sporo tematów do poruszenia w tej 

kwestii i na komisji będzie co wyjaśniać. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że sprawa odpadów to gorący temat, komisja tylko 

opiniuje. Jego zdaniem lepiej byłoby, żeby temat „śmieci” omawiany był w większym gronie, 

nawet dwukrotnie na sesji RG. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że zapisy w planie pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2014 rok 

pozostają bez zmian. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że tak samo jest w przypadku komisji rewizyjnej, która 

temat dokształcania nauczycieli mogłaby przenieść na miesiąc marzec, gdyż Rada ma taki 

sam temat w swoim planie. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że z niczym to nie koliduje, będzie 

większy zakres kontroli. Następnie poinformowała, że plan pracy Rady Gminy Zwierzyn na 

2014 rok pozostaje bez poprawek. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2014r. pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/196/2013. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

Następnie o godz. 12
15

 przewodnicząca RG ogłosiła 5 minutową  przerwę w obradach. 

 

Salę obrad opuściła radna Leokadia Leśniewska. 

 

f) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014r., 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014r. pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/197/2013. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

g) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn na 2014r., 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn na 2014r. pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/198/2013. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

h) wspólnej realizacji zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 1402F oraz drogi 

gminnej na odcinku Płomykowo-Górki  Noteckie, 

 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wspólnej realizacji w sprawie zadania pn. 

Remont drogi powiatowej nr 1402F oraz drogi gminnej na odcinku Płomykowo-Górki  

Noteckie (opinia nr 182/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że jest to wniosek 

Starosty Gorzowskiego, który widzi szansę na realizację zadania w 2014r.  

 

Mirosław Gniewczyński zapytał, czy w związku z tym koncepcja drogi Górki -Płomykowo 

przez Santok odchodzi na dalsze lata. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt poinformował, że realizacja drogi Górki-Płomykowo upadła z 

innych przyczyn, gdyż trzeba byłoby udokumentować, że jeździłoby po niej 1000 pojazdów 

na dobę, co ciężko zrobić, jak tej drogi nie ma. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie wspólnej realizacji zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 1402F oraz drogi 

gminnej na odcinku Płomykowo-Górki  Noteckie pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/199/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

i) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

(opinia nr 183/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że uchwała w tej sprawie była już 

podejmowana, ale znalazły się błędy, które zostały skorygowane i dlatego pojawił się nowy 

projekt uchwały. 

 

Następnie przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XXXIX/200/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Salę obrad o godz. 12
30 

opuścił radny Wojciech Rojek. 

 

j) zaopiniowania projektu aglomeracji Stare Kurowo, 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska odczytał opinię w 

odnośnie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Stare Kurowo 

(opinia nr 184/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Stare Kurowo pod głosowanie. Projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/201/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

k) zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole 

Placówek Oświatowych w Zwierzynie oraz ustalenia stawek czynszu najmu, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali 

gimnastycznej przy Zespole Placówek Oświatowych w Zwierzynie oraz ustalenia stawek 

czynszu najmu (opinia nr 176/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Edward Podsiadło zapytał, jaka była cena wynajmu sali do tej pory. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że 40 zł za 1 godzinę. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole Placówek 

Oświatowych w Zwierzynie oraz ustalenia stawek czynszu najmu pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/202/2013. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

l) zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole 

Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich oraz ustalenia stawek czynszu 

najmu, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali 

gimnastycznej przy Zespole Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich oraz ustalenia 

stawek czynszu najmu (opinia nr 177/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej udostępniania sali gimnastycznej przy Zespole Placówek 

Oświatowych w Górkach Noteckich oraz ustalenia stawek czynszu najmu pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/203/2013. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

m) uczestnictwa Gminy Zwierzyn w działaniach Stowarzyszenia „LGD Działaj z 

Nami” w okresie programowania 2014-2020, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że my już 

należymy do Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami”, ale zarząd chce wyraźnej deklaracji, że 

nadal będziemy uczestniczyć w działaniach. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Mirosław Gniewczyński zapytał, co będzie jeżeli Międzyrzecz się wycofa. 

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że wówczas będziemy mieli przerwanie linii, w najgorszym 

przypadku trzeba będzie myśleć o nowej grupie. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt stwierdził, że na razie nie wiedzą o jakie pieniądze chodzi. 

Stowarzyszenie chce opracować strategię działania i dlatego jak najszybciej chcą deklaracji o 

uczestnictwie. Na pewno gdzieś należeć będziemy, najpewniejsza grupa jest przy stanie 

100.000 członków. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie uczestnictwa Gminy Zwierzyn w działaniach Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” 

w okresie programowania 2014-2020 pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XXXIX/204/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
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n) diet za udział w pracach Rady Gminy Zwierzyn i jej organów, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie diet za udział w pracach Rady Gminy Zwierzyn 

i jej organów (opinia nr 178/2013 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Mirosław Gniewczyński zapytał o maksymalną stawkę diety. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG podała kwotę 1324 zł. 

 

Mirosław Gniewczyński zapytał, jaka wysokość diet obowiązuje w ościennych gminach, 

nadmieniając, że w miesiącu grudniu ubiegłego roku zgłosił wniosek, żeby dieta nie była 

wyliczana na podstawie kwoty minimalnej płacy, tylko na podstawie kwoty bazowej dla osób 

zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. W związku z tym sformułował dwa 

wnioski: 

1) żeby dieta za udział w pracach Rady ustalana była na podstawie kwoty bazowej dla 

osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe, 

2) żeby w uchwale  był zapis, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą 

obowiązującą od dnia 01 stycznia 2014r. do końca kadencji Rady Gminy Zwierzyn 

2010-2014. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że zaproponowane kwoty diet zostały prawie na tym 

samym poziomie, jak były dotychczas, chciał tylko pozaokrąglać stawki diet do pełnych 

kwot. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że grosze nie są tu żadnym utrudnieniem, w podatkach 

też je mamy. Apelował do radnych, żeby zobaczyli, jakie diety mają sołtysi. Stwierdził, że 

nigdy nie był za tym, żeby diety radnych w gminie Zwierzyn były wysokie. 

 

Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie wniosek radnego Mirosława Gniewczyńskiego, 

żeby dieta za udział w pracach Rady ustalana była na podstawie kwoty bazowej dla osób 

zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. 

„Za” wnioskiem głosowało 2 radnych (M. Gniewczyński i M. Rachańska), „przeciw” było 7 

radnych, „wstrzymało się” od głosu 4 radnych (S. Hanys, J. Warchał, Z. Czajka, U. 

Kruszyna). 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że wniosek został odrzucony przez 

Radę. 

 

Następnie Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie drugi wniosek radnego Mirosława 

Gniewczyńskiego, żeby w uchwale  był zapis, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2014r. do końca kadencji Rady Gminy Zwierzyn 

2010-2014. 

„Za” wnioskiem głosowało 11 radnych, „wstrzymało się” od głosu 2 radnych (S. Hanys,                 

E. Podsiadło). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie diet za udział w 

pracach Rady Gminy Zwierzyn i jej organów pod głosowanie. „Za” przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 10 radnych, „wstrzymał się” od głosu 1 radny (J. Warchał), „przeciw” 
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głosowało 2 radnych (M. Gniewczyński, M. Rachańska). Projekt uchwały staje się uchwałą 

Nr XXXIX/205/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

o) zmiany uchwały budżetowej na 2013r., 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2013 rok (opinia nr 179/2013 w załączeniu do protokołu). 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy zapoznała ze zmianami wprowadzonymi do projektu 

uchwały. 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXIX/206/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

p) określenia wysokości niektórych stawek podatku od środków transportowych 

na terenie Gminy Zwierzyn  

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości niektórych stawek podatku 

od środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia nr 185/2013 załączeniu do 

protokołu). 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że  w poprzednio 

podejmowanej uchwale w trzech pozycjach stawki przekroczyły górne granice. Regionalna 

Izba Obrachunkowa to wychwyciła i uchyliła w części uchwałę. Dlatego przygotowany został 

projekt uchwały, który uwzględnia uchylone punkty w uchwale podjętej w listopadzie br.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości niektórych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXXIX/207/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

9.Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Maria Rachańska przekazała, że: 

- mieszkańcy proszą, żeby zorganizować zbiórkę sprzętu AGD,  

- mieszkańcy skarżą się, że odpady selektywne nie są odbierane. 

 

Mirosław Gniewczyński wnioskował: 

- żeby nie patrzeć tylko na Powiat w sprawie skrzyżowania ulic Kurowska z Cmentarną 

w Górkach Noteckich, ale należałoby samemu zabezpieczyć, żeby woda nie wpływała 

na posesję p. Sawoch, co również dotyczy innych posesji, 

- prosił o przygotowanie informacji na następną sesję o wysokości diet sołtysów z 

ościennych gmin. 
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Tomasz Pajtel stwierdził, że selektywna zbiórka odpadów odbywa się w wyznaczonych 

terminach, ale prosi o dostępność worków, żeby nie trzeba byłoby jeździć po nie do Starego 

Kurowa. 

 

Robert Wcisło wnioskował o wyczyszczenie kanału w miejscowości Górczyna (starorzecze 

Noteci). 

 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że na drodze powiatowej od Przyłęgu przez Górki 

Noteckie do Zwierzyna przybywa wyrw w nawierzchni. 

 

Tomasz Pajtel zaproponował, żeby doręczanie nakazów scedować na sołtysów i im za to 

zapłacić, gdyż będzie to taniej niż opłata pocztowa. 

 

Stefania Sierocińska wskazała na ul. Kościelną w Zwierzynie, na której jest coraz więcej 

ubytków w asfalcie. 

 

Wojciech Rojek wskazał na: 

- duże ubytki w nawierzchni asfaltowej na skrzyżowaniu ulic Kolejowej z Zamkową w 

Górkach Noteckich, gdzie stoi woda i stwarza to zagrożenie w ruchu drogowym, 

- coraz większe wyrwy w nawierzchni drogi powiatowej Górki Noteckie -Przyłęg, 

- katastrofalny stan chodnika, nierówności wzdłuż ulicy Kolejowej i Kurowskiej w 

Górkach Noteckich, 

- brak utwardzonego chodnika wzdłuż ulicy Santockiej w Górkach Noteckich, 

- wnioskował o uregulowanie ciągu drogi Santockiej w Górkach Noteckich (wnioski 

złożone wyłącznie na piśmie).  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 9. 

 

10.Interpelacje i zapytania sołtysów. 

 

Ireneusz Chojnacki sołtys Żółwina przekazał, że mieszkańcy wskazują na zły stan budynku 

po sali wiejskiej w Żółwinie, który stwarza zagrożenie i obawiają się, że może dojść do 

tragedii. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

11.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i 

sołtysów informując, że: 

- w sprawie zbiórki AGD zobowiąże p. Skotarczaka, żeby zamieścił informację o 

terminach odbioru, sporządzając grafik na 2014r. oraz żeby zajął się problemem 

worków na odpady.  

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że firma odbierająca worki z odpadami powinna 

zostawiać taką samą ilość worków, jaką odbiera. Jeżeli będą sygnały, że firma nie wywiązuje 

się z tego zadania, to będzie karana. 
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- w sprawie skrzyżowania ulic Cmentarna z Kurowską w Górkach Noteckich mają 

nadzieję, że uda im się coś zrobić po przyjęciu budżetu, żeby ustał problem z 

zalewaniem posesji, 

- w sprawie drogi Górki Noteckie –Przyłęg będą monitować do właściciela drogi, 

- sołtysi za udział w sesji mają 100 zł, jest skłonny dla nich podnieść prowizję za 

zebrane podatki, gdyż  są duże zaległości w należnościach podatkowych, 

- starorzecze Noteci w Górczynie będzie zrobione, jeżeli na meliorację będą 

porównywalne pieniądze jak na rok 2012/2013, 

- w sprawie katastrofalnego stanu budynku po sali w Żółwinie zostanie powiadomiony 

właściciel nieruchomości. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 

 

12.Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że: 

- 25 stycznia 2014r. o godz. 11
00 

odbędzie się szkolenie radnych na temat zmian w 

statucie gminy.  

 

13.Zamknięcie XXXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

Stefania Sierocińska złożyła wszystkim życzenia noworoczne i o godzinie 14
30

 zamknęła 

obrady XXXIX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł a : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                                 Stefania Sierocińska 
 

 

 


